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R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr III/2014 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  29 grudnia 2014 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 

         

           Na 14 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa i gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

6. Angelika Jaworska – Kierownik GOPS w Zwierzynie 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie III zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwały budżetowej na 2015 rok Gminy Zwierzyn: 
1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 
4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

b) uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2015-

2030: 
1) przedstawienie projektu uchwały WPF Gminy Zwierzyn na lata 2015-2030, 
2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
3) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały w sprawie WPF Gminy Zwierzyn 

na lata 2015-2030, 
4) dyskusja nad projektem uchwały, 
5) głosowanie nad projektem uchwały, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania gminnego stypendium 

za szczególne osiągnięcia w zakresie edukacji, kultury i sportu, 

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015 rok, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok, 

f) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie, 

g) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Zwierzyn na lata 

2015-2017, 

h) przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy 

Zwierzyn na lata 2015-2018, 

i) przyjęcia zmian do Statutu Celowego Związku Gmin SGO5, 
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j) zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, 

k) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na 2015 rok, 

l) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok, 

m) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Zwierzyn do tworzonego 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą Pojezierze Dobiegniewskie. 

6) Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

7) Wolne wnioski i informacje. 

8) Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas sesji.  

9) Zamknięcie III zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie III zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 13
10 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 14 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności 

radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodniczący RG powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn poinformował, że do 

przesłanego radnym porządku obrad wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie w punkcie 5 

litery n – projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Zwierzyn 

do tworzonego Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą Pojezierze 

Dobiegniewskie. Następnie przewodniczący zapytał czy ze strony radnych jest wniosek 

odnośnie przedstawionego porządku obrad.  

Radna Stefania Sierocińska zgłosiła wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 5 lit.c – 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Zwierzyn, uzasadniając, to tym, że Rada nie ustala regulaminów tylko przedmiot działania 

komisji stałych o czym mówi §67 ust.1 Statutu Gminy Zwierzyn. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG o godz. 13
20 

poinformował, że w związku z 

powyższym ogłasza przerwę w obradach w celu skonsultowania wniosku radnej z radcą 

prawnym. 

 

O godz. 13
40

 przewodniczący RG wznowił obrady informując, że po uzgodnieniu z radcą 

prawnym popiera wniosek radnej Stefanii Sierocińskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów pracy komisji stałych Rady Gminy, poddając 

wniosek pod głosowanie. Za zdjęciem punktu 5c z porządku obrad głosowało 13 radnych, 

wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Następnie przewodniczący RG poddał pod głosowanie porządek obrad z wprowadzoną 

zmianą do niego. Za przyjęciem porządku obrad radni głosowali jednogłośnie, „za” głosowało 

14 radnych. 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

. 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że zgodnie z §53.1 Statutu 

Gminy Zwierzyn radna Stefania Sierocińska zgłosiła uwagi do protokołu, które zostały 

uwzględnione (uwagi w załączeniu do protokołu). 

Dodatkowo wyjaśnił, że jeżeli chodzi o uwagę odnośnie wpisywania w protokole nazwisk 

radnych, jak głosowali podczas przyjmowania projektów uchwał, to do tej pory na początku 

kadencji zgłaszał, żeby radni byli wpisywani do protokołu. 

Następnie przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

(informacja w załączeniu do protokołu) oraz otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Tomasz Marć wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) uchwały budżetowej na 2015 rok Gminy Zwierzyn: 
1. przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej na 2015r. 

Gminy Zwierzyn, informując, że przyszły rok zaplanowano z deficytem. Nie są planowane 

duże inwestycje, gdyż nie będzie finansowania unijnego. 

 

2. odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

opinię w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2015 rok Gminy Zwierzyn (opinia nr 

6/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię w 

sprawie projektu uchwały budżetowej na 2015 rok Gminy Zwierzyn (opinia nr 8/2014 

załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2015 rok Gminy 

Zwierzyn (opinia nr 10/2014 załączeniu do protokołu). 

 

3. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej, 
 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy odczytała uchwałę nr 739/2014 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2014r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok wraz z 

uzasadnieniem Gminy Zwierzyn (kserokopia uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

4. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję nad projektem uchwały 

budżetowej. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy przewiduje się dofinansowanie do budowy eko-szamb. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy odpowiedziała, że Gmina nie ma takiego programu. 

 

Stefania Sierocińska zapytała o pomoc dla mieszkańców mających azbestowe pokrycia 

dachowe. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że tworzony jest program i chyba w 

2015r. pozyskane zostaną środki. 

 

Włodzimierz Nobis zapytał, czy jest szansa na utworzenie programu na eko-szamba. 

  

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że szansa zawsze jest. Mamy taki teren, 

że nie za bardzo można budować sieć kanalizacyjną. Jeżeli będziemy czynić starania o środki 

na budowę kanalizacji, to dla tej grupy mieszkańców, gdzie będzie można ją budować. To z 

drugiej strony należałoby zabezpieczyć środki dla tych osób, gdzie nie będzie możliwe 

zabezpieczenie sieci kanalizacyjnej. Na razie mamy jeszcze do spłacenia kredyt na budowę 

wodociągu, dlatego nie wszystko od razu. 

 
Przewodniczący RG zamknął dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 

 

5. głosowanie nad projektem uchwały, 
 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG stwierdził, że na sali obrad na 15 radnych 

ustawowego składu obecnych jest 14. 
Następnie poddał projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2015 rok Gminy 

Zwierzyn pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/11/2014. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

b) uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2015-

2030: 
1) przedstawienie projektu uchwały WPF Gminy Zwierzyn na lata 2015-2030, 

 
Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2015-2030, jednocześnie informując, że okres spłaty 

został wydłużony, gdyż spadły nam dochody, jeżeli chodzi o subwencję. Mając na uwadze 

realizację inwestycji wydłużamy spłatę kredytu do 2030r., żeby został zachowany wskaźnik. 

 

2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

opinię w sprawie projektu uchwały WPF Gminy Zwierzyn na lata 2015-2030 (opinia nr 

7/2014 załączeniu do protokołu). 
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Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię w 

sprawie projektu uchwały WPF Gminy Zwierzyn na lata 2015-2030 (opinia nr 9/2014 

załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię w sprawie projektu uchwały WPF Gminy Zwierzyn na lata 

2015-2030 (opinia nr 11/2014 załączeniu do protokołu). 

 
3) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały w sprawie WPF Gminy 

Zwierzyn na lata 2015-2030, 
 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy odczytała uchwałę nr 727/2014 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2014r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2015-2030 przedstawionej wraz z projektem uchwały 

budżetowej na rok 2015 (kserokopia uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

4) dyskusja nad projektem uchwały, 
 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję.   

 

5) głosowanie nad projektem uchwały, 
 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2015-2030 pod głosowanie. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 

radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/12/2014. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 
 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania gminnego 

stypendium za szczególne osiągnięcia w zakresie edukacji, kultury i sportu, 
 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że w związku ze 

zmianą Statutu Gminy Zwierzyn, w którym zostały zmienione komisje stałe należy niniejszą 

uchwałę dostosować do struktury wynikającej z nowego Statutu. 
 
Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że pomimo, iż nie mamy 

określonych przedmiotów działania komisji stałych, proponuje powierzenie zadania 

opiniowania wniosku o przyznanie gminnego stypendium dla Komisji Społecznej, która 

właśnie opiniowała projekt tej uchwały. 
 
Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię w 

sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania 

gminnego stypendium za szczególne osiągnięcia w zakresie edukacji, kultury i sportu (opinia 

nr 19/2014 załączeniu do protokołu). 
 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania gminnego stypendium za 
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szczególne osiągnięcia w zakresie edukacji, kultury i sportu pod głosowanie. Projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr III/13/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

alkoholowych na 2015r, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015r. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, ze są to uchwały 

podejmowane co roku. Uchwała odnośnie problemów alkoholowych przewiduje, skąd brać 

środki, natomiast odnośnie narkomanii nie, dlatego swego czasu powołana została jedna 

wspólna komisja ds. uzależnień, która zajmuje się dwoma problemami. Środki pochodzą z 

wpłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż alkoholu, których dotychczas mieliśmy ponad 

50.000 zł rocznie. Na ten rok jest ich poniżej 50.000 zł. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015r. (opinia nr 20/2014 załączeniu do 

protokołu). 
 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

alkoholowych na 2015r. pod głosowanie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 

radnych, „wstrzymał się” od głosu 1 radny. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/14/2014. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2015r. (opinia nr 21/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015r.pod 

głosowanie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych, „wstrzymał się” od głosu 

1 radny. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/15/2014. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 
 

f) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie, 

 

Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie poinformowała, że zmiany nie są duże, do 

schematu organizacyjnego jednostki został dopisany Klub Integracji Społecznej, który będzie 

organizował zajęcia dla osób upośledzonych społecznie i chorych psychicznie. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Zwierzynie (opinia nr 15/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 



7 
 

sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/16/2014. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

g) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Zwierzyn na 

lata 2015-2017, 

 

Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie wyjaśniła cel proponowanego projektu 

uchwały. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla 

Gminy Zwierzyn na lata 2015-2017 (opinia nr 16/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, w jaki sposób stowarzyszenia będą działały w programie. 

 

Angelika Jaworska odpowiedziała, że wynika to ze statutu stowarzyszenia. Trzeba zacząć od 

profilaktyki, żeby rodzice umieli nawiązać z dziećmi więcej relacji, chociażby poprzez 

spędzane ze sobą więcej czasu. 

 

Stefania Sierocińska podziękowała za przeprowadzoną diagnozę w omawianym projekcie 

uchwały i stwierdziła, że po jej analizie wiadomo dlaczego wyniki sprawdzianu i egzaminu 

gimnazjalnego są takie, a nie inne. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Zwierzyn na lata 

2015-2017 pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/17/2014. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

 

h) przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy 

Zwierzyn na lata 2015-2018, 

 

Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie poinformowała, że program nie jest 

obowiązkowy. Zostały w nim zebrane możliwości działania instytucji, które chciały działać 

na rzecz tego programu. Skierowany jest on do osób chorych psychicznie bądź zagrożonych. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego dla Gminy Zwierzyn na lata 2015-2018 (opinia nr 17/2014 załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy Zwierzyn 

na lata 2015-2018 pod głosowanie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych, 
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„wstrzymała się” od głosu 1 radna. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/18/2014. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński o godz. 15
10

 ogłosił przerwę w obradach. 

 

i) przyjęcia zmian do Statutu Celowego Związku Gmin SGO5, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że związek 

kolejny rok będzie funkcjonował. Zmiana dot. składu zarządu, gdyż zabrakło im funkcyjnych, 

z powodu wystąpienia ze związku gminy Drezdenko i druga zmiana dotyczy wykreślenia 

gminy Drezdenko ze Statutu. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Celowego Związku Gmin 

SGO5 (opinia nr 22/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia zmian do Statutu Celowego Związku Gmin SGO5 pod głosowanie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

III/19/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

j) zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok,  

 

Ligia Kowalczyk -Piątek skarbnik gminy poinformowała o wprowadzonych zmianach do 

uchwały budżetowej na 2014r. 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2014 rok (opinia nr 13/2014 w załączeniu do protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję  i poddał projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr III/20/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

k) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na rok 2015, 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że w planie pracy nie 

uwzględniał wszystkich tematów, jakimi Rada będzie zajmowała się w 2015 roku. 

Poinformował, jakie uroczystości czekają gminę w 2015 roku, stwierdzając, że być może z tej 

okazji będą też uroczyste sesje. 

 

Włodzimierz Nobis zaproponował powołać zespół organizacyjny dla zorganizowania sesji z 

okazji 10 rocznicy współpracy Gminy Zwierzyn z Gminą Rehfelde. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że jeszcze nie musimy oficjalnie powoływać zespół, ale 

na pewno będzie grupa ludzi, która będzie pracowała przy organizacji obchodów 10 rocznicy 

współpracy. 
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Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że 23 stycznia 2015r. wójt pojedzie do 

Niemiec, gdzie będzie omawiany temat współpracy gmin. 

 

Stefania Sierocińska poinformowała, że w 2015 roku będzie jeszcze jedna rocznica, gdyż na 

ten rok przypada 250-lecie Zwierzyna. 

 

Grzegorz Kuchciński zaproponował, żeby w planie pracy Rady na 2015 rok tematykę 

związaną z oceną stanu dróg z miesiąca kwietnia przełożyć ma miesiąc marzec. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że w marcu może być jeszcze zima, na pewno wcześniej 

spotka się w tym temacie komisja, jeżeli nie będzie problemu. Dlatego on zostawiłby ten 

temat na sesję kwietniową. Nie zostanie rozstrzygnięty jeszcze przetarg na wykonywanie 

robót drogowych. Uzupełniając tematykę planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na 2015r. dodał 

jeszcze, że może w tej kadencji uda się nadać tytuł honorowego obywatela. 

 

Włodzimierz Nobis poparł wniosek Grzegorza Kuchcińskiego, żeby ocenę dróg planowana na 

miesiąc kwiecień przenieść na miesiąc marzec. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał wniosek o przeniesienie tematyki z sesji 

marcowej na kwietniową i odwrotnie. 

Radni głosowali następująco. „Za” zamiana tematyki głosowało 9 radnych, „przeciw” 1 

radny, „wtrzymało się” od głosu 4 radnych. 

Mirosław Gniewczyński poinformował, że w związku z powyższymi wynikami głosowania 

zamienia się tematy sesji. 

  

Następnie przewodniczący RG zamknął dyskusję  i poddał projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na rok 2015 pod głosowanie. Projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr III/21/2014 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

l) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok, 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn 

poinformowała, że w dniu 15 grudnia 2014r. odbyło się posiedzenie komisji, na którym 

ustalony został plan pracy na 2015r. Zapoznała z przepisami dotyczącymi kontroli 

przeprowadzanych przez komisję rewizyjną. Poinformowała, że do sesji absolutoryjnej 

komisja będzie kontrolowała sprawy z 2014 roku, po absolutorium wójta sprawy z roku 

2015r.  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję  i poddał projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok pod głosowanie. Projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/22/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

m) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Zwierzyn do 

tworzonego Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą Pojezierze 

Dobiegniewskie 
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Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że kiedy Gmina 

przystępowała do LGR wytypowano do jej reprezentowania byłego wójta Eugeniusza 

Krzyżanowskiego. W związku z tym, że nastąpiła zmiana wójta, został przygotowany projekt 

uchwały. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn przedstawił opinię komisji do projektu uchwały zmieniającą uchwałę w 

sprawie przystąpienia Gminy Zwierzyn do tworzonego Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Rybacka pod nazwą Pojezierze Dobiegniewskie (opinia nr 14/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję  i poddał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Zwierzyn do tworzonego 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą Pojezierze Dobiegniewskie pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr III/23/2014 (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

Jarosław Skiba wnioskował o: 

 ścięcie drzewa w środku pustego koło stanicy rybackiej w Sarbiewie,  

 zainteresowanie się walącą stodołą przy posesji p. Waszaka w Sarbiewie, która 

stanowi zagrożenie poprzez wypadające cegły przy samej drodze,  

 wskazał na duży uskok na drodze koło posesji p. Hajduk, na której położony został 

nowy asfalt,  

 zapytał, czy zostały naprawione zasuwy na wodociągu, gdyż w przypadku pęknięcia 

rury ¾ wsi nie ma wody z uwagi na ich niesprawność, stan ten utrzymuje się od 

dawna. 

 

Stefania Sierocińska: 

 zapytała, na jakim etapie jest budowa dworca kolejowego w Zwierzynie, 

 wnioskowała o remont chodnika przy ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie od posesji 

p. Sęk do kościoła, informując, że na środku chodnika stoją słupy telefoniczne, 

 wskazała na niebezpieczne dla kierowców drzewo na zakręcie ul. Wojska Polskiego 

w Zwierzynie naprzeciwko jej posesji. 

 

Dorota Kruszyna: 

 zapytała się, jak jest z przekazywaniem informacji rodzicom w zakresie zapobiegania 

alkoholizmowi i narkomanii dzieci, gdyż zdziwiła ją informacja, że jest możliwość 

skorzystania z badania dzieci na zawartość tych środków, o czym nigdy nie słyszała 

np. podczas zebrań rodziców w szkole, 

 w imieniu komendanta OSP w Górecku przekazała prośbę o zakup kilku zimowych 

mundurów strażackich, ponieważ na akcje strażacy jeżdżą w letnich mundurach , a 

jest już zimno,  

 wnioskowała o usunięcie przy drogach gminnych w Górecku  zakrzaczeń i konarów w 

kierunku od drogi powiatowej do posesji p. Grzegorczyk, Lis, Trocki oraz na drodze 

gminnej od drogi powiatowej do posesji p. Goral, Goiński, Topór, Kaliszan, 

 powróciła do tematyki wyboru przewodniczącego komisji ekonomicznej i rozwoju 

gminy, z czym się nie może pogodzić, że doszło do tego, że nie uszanowano wyboru 
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przewodniczącego przez członków komisji ze swojego grona, tylko ponownie 

wybierano go na wspólnym posiedzeniu komisji, prosiła o wyjaśnienie dlaczego 

doszło do takiej sytuacji. 

 

Grzegorz Kuchciński zaproponował wystosowanie pisma organów odpowiedzialnych za 

pielęgnację drzewostanu  przy drodze powiatowej Przyłęg-Górki Noteckie, wskazując na 

lampy, które zakryte są przez gałęzie drzew. 

 

Urszula Kruszyna: 

 wskazała na trzy dziury w asfalcie na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie,  

 przekazała wniosek mieszkańców ulic Jasna i Słoneczna w Zwierzynie, którzy proszą 

o oświetlenie tych ulic. 

 

Anna Ryś-Konieczna wnioskowała o: 

 przycięcie gałęzi na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie od strony kościoła do ul. 

Wiejskiej i Noteckiej,  

 przycięcie gałęzi przy ul. Kościelnej w Zwierzynie przy wyjeździe na drogę 

wojewódzką Zwierzyn-Strzelce Krajeńskie,  

 wskazała na dziurę w drodze przy posesji nr 101 na ul. Wojska Polskiego w 

Zwierzynie,  

 utwardzenie wjazdu do posesji naprzeciwko kościoła przy ul. Kościelnej w 

Zwierzynie,  

 wykoszenie byłego jeziorka przy kościele w Zwierzynie i zrobienie parkingu,  

 ponownie powróciła do sprawy garbu na ul. Wiejskiej w Zwierzynie, żeby 

pomalować go i będzie on stanowił miejsce zwalniające ruch na drodze. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska wnioskowała o ustawienie lustra przy wyjeździe z kościoła w 

Gościmcu na drogę powiatową. 

 

Mirosław Gniewczyński wskazał na: 

 rosnące drzewa przy ścieżce na ul. Kurowskiej w Górkach Noteckich przy boisku, 

przy pasach dla pieszych, 

 dziury na drogach powiatowych. 

 

Włodzimierz Nobis wnioskował o uzupełnienie dziur w drodze, gdyż dojazd do posesji na ul.  

Kolonia Santocka w Górkach Noteckich jest tylko jedną stroną 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 6. 

 

7. Wolne wnioski i informacje. 
 

Mirosław Gniewczyński poinformował, że: 

- kolejna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się 28 stycznia 2015 roku o godz. 13
00

, 

- wpłynęło pismo od Wojewody Lubuskiego w związku z rozpoczynającą się kadencją 

władz samorządu terytorialnego, w którym przypomina o terminie składania 

oświadczeń majątkowych (treść odczytała Urszula Kruszyna wiceprzewodnicząca 

Rady Gminy Zwierzyn), 

- 8 stycznia 2015r. odbędzie się spotkanie z sołtysami z terenu gminy Zwierzyn, 

- na koniec stycznia lub na początek lutego 2015r. planowane jest wspólne szkolenie 

radnych z radnymi ze Starego Kurowa, 
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- w sprawie wyboru przewodniczącego komisji ekonomicznej i rozwoju gminy 

stwierdził, że na ten temat rozmawiano już wielokrotnie, nie ma nic do dodania. Radni 

mogą skorzystać z art.19 ust 4 ustawy o samorządzie gminnym i jeżeli uważają, że kto 

inny spełni się na stanowisku przewodniczącego, mają do tego prawo. 

 

Stefania Sierocińska zabierając głos skierowała słowa, do przewodniczącego Rady Gminy 

Zwierzyn, że jeżeli przekroczył kompetencje i czuje się choć trochę winny powinien 

zrezygnować z funkcji. 

 

Dorota Kruszyna ponownie zabierała głos - wybieraliśmy przewodniczącego komisji 

rewizyjnej, zastępcą miał zostać Mariusz Krzyżanowski. Nikt nas nie zapytał, czy mamy już 

przewodniczącego komisji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG stwierdził, że przeanalizuje to wszystko i 

zamknął punkt 7. 

 

8. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas sesji. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że: 

- puste drzewo w Sarbiewie zostanie ścięte,  

- w sprawie walącej  stodoły zwracaliśmy się do Agencji, która twierdzi, że właściciel 

posesji jest zobowiązany do likwidacji zagrożenia, ale na pewno należy to zrobić, 

- uskok na drodze w Sarbiewie należy uzupełnić i postarają się to odwrotnie zrobić, 

- dziwił się, że zgłaszane są nieprawne zasuwy na wodociągu, ale jeżeli jest taka 

sytuacja, to powiadomiony zostanie o tym nadzorca sieci i ma to być zrobione. 

 

W sprawie budowy dworca kolejowego w Zwierzynie wypowiedział się Andrzej Wiśniewski 

sekretarz gminy, informując, że przeprowadzany jest przetarg na wszystkie cztery dworce, 

które mają być budowane, gdyż ma to być budowa modułowa. Sądzi, że wiosną powinna 

rozpocząć się rozbiórka starego dworca. Jest już pozwolenie na budowę i mają decyzję 

zarządu, że się nie wycofają z inwestycji. 

 

W dalszej części do odpowiedzi powrócił wójt, informując, że: 

- zwrócą się do telekomunikacji w sprawie słupów telefonicznych na chodniku w 

Zwierzynie,  

- w sprawie drzewa na zakręcie na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie pracownik UG 

odpowiedzialny za te sprawy zwróci się do Powiatu o wycinkę,  

- odnośnie wycinki gałęzi poinformował, że Zarząd Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

rozpisał przetarg, który w dniu sesji miał być rozstrzygnięty i jak będzie znany 

wykonawca rozpoczną się prace,  

- zwróci się do Nadleśnictwa o wycinkę gałęzi od strony lasu,  

- wycinka zakrzaczeń na drogach gminnych  będzie zajęciem CIS-u, gdyż mają z nimi 

umowę na wykonywanie prac,  

- należy przeprowadzić przegląd drzew i wówczas ustalić, które lampy należy odsłonić, 

- w sprawie dziur na drogach powiatowych, będzie chciał wspólnie ze Starostą objechać 

drogi  i ustalić zakres prac,  

- zajmą się sprawą garbu na drodze,  

- odnośnie ustawienia lustra przy drodze w Gościmcu będą przeprowadzone rozmowy z 

firmą brokerską o sfinansowanie zadania.  
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W dalszej części odpowiedzi ponownie zajął głos Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy 

informując, że: 

- w sprawie chodnika przy ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie składany był wniosek w 

zeszłej kadencji Rady, będą w tej sprawie monitować,  

- jest obiecane przez Eurovię, że na wjazd do posesji naprzeciwko kościoła w 

Zwierzynie zostanie dosypany tłuczeń, to samo dotyczy wyjazdu z ul. Kościelnej na 

drogę powiatową,  

- nie ma możliwości zrobienia parkingu na wyschniętym jeziorku przy kościele w 

Zwierzynie, należy poczynić starania w celu przywrócenia zbiornika retencyjnego, 

żeby mieszkańcy z sąsiednich domów  mieli odwodnienie ze swoich posesji.  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

 

9. Zamknięcie III zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński złożył wszystkim życzenia noworoczne, do których dołączył się 

Wójt Gminy Zwierzyn  i o godzinie 17
00

 zamknął obrady III zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodniczący  Rady Gminy Zwierzyn 

 

Marzena Kaczmarek                                                            Mirosław Gniewczyński 
 

 

 

 

 


